
Flagermus og deres leve og ynglested er stadig fredet og beskyttet, også af alternativ 2 & 6 
 
Århus universitet har rådgivet Planklagenævnet, og konklusionen er at udover deres Yngleområder så 
gælder det også deres naturlige jagtområder. 
Derfor kan Randers Kommune ikke gennemfører alternativ 2 & 6. 
 
 
Link til Miljøkonsekvensvurdering (VVM) 
 
Randers Kommune – Dokumentvisning (randers.dk) 
 
Århus universitet - Beskyttelse af flagermus og miljøvurderinger (au.dk) 
 
På det sted markeret med 1 på nedenstående kort vil vejen ligge ca. 5 meter over nuværende terræn for at 
imødekomme de store terrænfald. 
 
Her er kort over området ved Dronningborg Hovedgaard, Dronningborg Allé, 8930 Randers NØ 
 
Omkrandsning af området: 

1. Nye vejlægning alternativ 2 & 6 
2. Stenbro over Rismøllebækken 
3. Rismøllebækken 
4. Gamle lader fra Dronningborg maskinfabrik – under nedbrydning 
5. Dronningborg Hovedgaard 
6. Udkant Dronningborg skov 
7. Fredskov  
8. 8 lille vandhul og her Hovedforslaget skulle gå 

 
 
 
 

https://dagsordener.randers.dk/vis/pdf/bilag/5e47a720-f290-493c-89ab-b98545d3a0a5/?redirectDirectlyToPdf=false
https://dce.au.dk/fileadmin/dce.au.dk/Udgivelser/Notatet_2020/N2020_55.pdf


Miljørapportens beskrivelser af flagermus findes på side 95-100  
 

 
 



 
Der er særlig stor aktivitet i og omkring fredskoven, og det betyder at der netop her er helt særlige og gode 
vilkår for de frede Flagermus. 
A, B C & D 
 
Terræn, Rismøllebækken, stenbro og gamle træer giver de helt optimale vilkår for Flagermus og de vil blive 
ødelagt af et stort infrastrukturprojekt der hæver sig i op til 5-6 meter over terræn + støjvolde og vil 
ødelække jagt og flyvelinjer, og udgøre en kæmpe risiko reduktion af flagermus. 
 
 
 
 
 



 
 
 
Og som det fremgår i Århus universitets skrivelse så er sandsynligheden for at reducere bestanden af 
flagermus særdeles stor i og omkring større infrastruktur projekter. 
 
Reducere flagermus bestanden. 
Aarhus universitet har udarbejdet en rapport den 4. december 2020 omkring beskyttelsen af flagermus og 
miljøvurdering1. Rapporten er god og valid og her vil jeg bare nævne 4 vigtige ting: 
 
 

1) Flagermusbestanden er meget følsom overfor øget dødelighed og vil kun komme sig langsomt igen. 

2) Den effekt et projekt har på en på flagermus bestanden, skal dokumenteres over en 2-3 årig 

periode   

3) Beskyttelsen skal også omhandle jagtområder  

4) En 2 % øget dødelighed for en flagermusbestand ved med stor sandsynlighed reducerer 
flagermusbestanden  

 
 
Ringboulevardens forlængelse er projekteret med en 70 Km/t hastighed hvilket ligger væsentligt over den 
max 50 km/t hastighed man skal ned under for at give flagermusene en manøvremulighed. Hvilket betyder 
at Flagermusene ikke har en eneste chance, og herudover bliver du udsat for stor turbulens, og støj. 
 

 
 
 

 
1 4. december 2020 ”Beskyttelse af flagermus og miljøvurdering” 



 



 
Da der findes alternative løsninger og samtidig vil forslag 2 + 6 reducere flagermus bestanden. Således 
opfylder 2 + 6 ikke kravene, for undtagelserne i §11. 
 
 


